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Protokół Nr LXXXIX 

z posiedzenia LXXXIX Sesji Rady Gminy Lubań w dniu 27 - 28 lutego 2024 r. 

o  godzinie 16:00 w trybie stacjonarnym. Sesja trwała do dn. 28 lutego 2024 r. 

do  godz.  19:17. 

 

Przewodniczący obrad – Teresa Trefler – Przewodnicząca Rady Gminy Lubań. 

Protokolant – Marta Kaba.  

Otwarcie LXXXIX Sesji Rady Gminy Lubań. 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Lubań – Teresa Trefler. 

LXXXIX Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 ze zm.). Sesja odbyła się w trybie 

stacjonarnym. 

Obecność podczas sesji potwierdziło 11 radnych. Stanowiło to kworum niezbędne do 

podejmowania uchwał przewidzianych w porządku obrad. Nieobecni – Aleksandra Chomicz, 

Krzysztof Klimczyk, Krzysztof Miazga, Leszek Woźniak.  

W posiedzeniu uczestniczyli również: Wójt Gminy Lubań – Małgorzata Hercuń  - Dąbrowicka, 

Sekretarz Gminy Lubań – Magdalena Zawadzka, Zastępca Skarbnika Gminy Lubań – 

Agnieszka Kieruzal, radca prawny Urzędu Gminy Lubań, Sołtysi Gminy Lubań oraz 

pracownicy Urzędu Gminy Lubań. 

Porządek posiedzenia: 

1. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Lubań z działalności w okresie między sesjami. 

3. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Lubań o sprawach dotyczących Rady w okresie 

między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubań na lata 

2024-2032. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji 

celowej z budżetu Gminy Lubań na dofinansowanie wymiany indywidualnych urządzeń 

grzewczych na nowe, ograniczające emisję zanieczyszczeń powietrza na terenie Gminy Lubań. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 

dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony 

do 3 lat. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi 

Henryków Lubański w Gminie Lubań. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia zawiadomienia do rzecznika dyscypliny finansów 

publicznych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia zawiadomienia do rzecznika dyscypliny finansów 

publicznych 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubań w 2024 roku”.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Lubań na lata 2025-2035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składów osobowych stałych Komisji Rady 

Gminy Lubań. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubań: 

a) zgłoszenie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubań, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) głosowanie, 

d) ogłoszenie wyników przez Komisję Skrutacyjną. 

16. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach. 

17. Zakończenie obrad. 

Wójt Gminy Lubań złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubań w 2024 roku” oraz 

o wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Lubań na lata 2025-2035 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie w sprawie wprowadzenia do 

porządku posiedzenia punktu: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubań 

w 2024 roku”. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Krzysztof Miazga, Leszek Woźniak.  
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W wyniku głosowania jawnego 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” uchwała została wprowadzona do porządku posiedzenia. 

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, Angelika 

Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Zarządzono głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku posiedzenia punktu: Podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Lubań na lata 

2025-2035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Krzysztof Miazga, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” uchwała została wprowadzona do porządku posiedzenia. 

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, Angelika 

Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Zarządzono głosowanie w sprawie przyjęcia porządku posiedzenia ze zmianami. 

W głosowaniu uczestniczyło 11 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Krzysztof Miazga, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” porządek posiedzenia został przyjęty. 

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, Angelika 
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Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 2. Sprawozdanie Wójta Gminy Lubań z działalności w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie odczytała Wójt Gminy Lubań (zał. nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 3. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Lubań o sprawach dotyczących Rady 

w okresie między sesjami. 

Informację odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Lubań (zał. nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca poinformowała, że przed sesją wpłynął wniosek do projektu uchwały. W celu 

zamieszczenia wniosku na tabletach zarządzono 10 minut przerwy.  

Wznowienie posiedzenia. 

Wójt Gminy Lubań zgłosiła autopoprawkę do przedmiotowej uchwały (zał. nr 3 do 

protokołu). Autopoprawkę odczytała pani Agnieszka Kieruzal – Zastępca Skarbnika Gminy 

Lubań.  

Radni złożyli wniosek do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Wniosek odczytała Radna Małgorzata Jańczak (zał. nr 4 do protokołu).  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Głos zabrała Radna Małgorzata Jańczak, która odniosła się do punktu nr 4 autopoprawki 

Wójta Gminy Lubań – wprowadzenie zmian w zadaniu inwestycyjnym „Utworzenie Klubu 

Malucha na 20 miejsc opieki w Radogoszczy 61B”. To zmiany, o których Wójt 

poinformowała Radnych podczas posiedzenia Komisji w dn. 26 lutego br. Planowane jest 

zwiększenie kwoty na wykonanie zadania o 70 tys. zł. Radna zadała pytanie czy ta zmiana 

wynika z błędnej interpretacji zapisów umowy. Zastępca Skarbnika poinformowała, że 

błędnie odczytany został kosztorys. Kwota musi zostać skorygowana przez VAT zwiększany 

przedmiotową uchwałą. Zastępca Skarbnika dodała, że  autopoprawką dokonywane jest 

przesunięcie między wydatkami majątkowymi a bieżącymi.  

Następnie Radna poruszyła kolejną kwestię dotyczącą Uchwały Budżetowej na 2024 rok z 

dnia 3 stycznia br. Do uchwały wprowadzone zostały zadania inwestycyjne. Według Radnej 

to nowe zadania inwestycyjne. Na jednej z Komisji Radni zadali pytanie, dlaczego aneksy na 

realizację wprowadzonych zadań zostały podpisane 4 stycznia br. i cofały się do roku 2023 r. 
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Podczas Komisji w dn. 26 lutego br. Radni poprosili o podstawę prawną, która pozwoliła na 

podpisanie ww. aneksów. Wójt poinformowała, że pytania odnoszące się do tej sprawy będzie 

można zadać podczas sesji w dn, 27 lutego br. Radna poprosiła radcę prawnego obecnego na 

sesji o odniesienie się do przedstawionej wyżej sytuacji. Dodała jednocześnie, że w dniu sesji 

Radni otrzymali lakoniczną odpowiedź sporządzoną przez pracownika Urzędu, iż aneksy 

zostały podpisane na podstawie zawartych umów. Umowy nie wygasły, ponieważ przedmiot 

umowy nie został wykonany. Wobec uchwalenia budżetu i pozyskana środków na wypłatę 

wynagrodzenia konieczne było zawarcie aneksów, aby umożliwić wykonanie zadań. 

Zawarcie aneksów jest zgodne z przepisami kodeksu cywilnego, a aneksy dotyczą zadań o 

wartości powyżej 130 tys. zł. Nie stanowi to zatem naruszenia zapisów prawa zamówień 

publicznych.   

Radca prawny poinformował, że zadania objęte umowami i aneksami zostały zlecone na 

podstawie prawa zamówień publicznych. Istnieje cała ustawa regulująca procedurę ogłoszenia 

wykonania zadania, wyłonienia wykonawcy oraz zawarcia umowy. W nieuregulowanych 

ustawą kwestiach należy odnieść się do zapisów kodeksu cywilnego. Stosuje się zasadę, co 

nie jest zakazane, jest dozwolone. Tak zostały zawarte te umowy w 2023 r. W momencie, 

kiedy zakończył się rok 2023, zadanie nie zostały wykonane. Pani Wójt wnioskowała o 

zawarcie zadań w 2024 r. poprzez przygotowanie projektu uchwały o wydatkach 

niewygasających z upływem roku budżetowego. Uchwała ta nie została podjęta. W dniu 3 

stycznia 2024 r. odbyła się sesja, podczas której podjęta została Uchwała Budżetowa na 2024 

rok, w której uchwalone zostały kwoty na realizację omawianych zadań. Aneksy zostały 

podpisane 4 stycznia br. Należy mieć na uwadze, że termin na wykonanie zadań zawarty w 

umowie upłynął. Gmina dzięki podjętej uchwale posiadała środki na dalszą realizację zadań. 

Nie było przeszkód prawnych, aby podpisać ww. aneksy, co też uczyniono, określając 

jednocześnie termin zakończenia poszczególnych zadań. Taka możliwość wynika wprost z 

kodeksu cywilnego – art. 353 z indeksem 1 mówiący o swobodnej zasadzie zawierania umów. 

Natomiast art. 455 prawa zamówień publicznych określa, w jakich przypadkach jest możliwe 

dokonanie zmiany umowy. Wspomniany artykuł mówi również, że w przypadku, kiedy nie 

przewidziano zajścia okoliczności, które spowodowały nieterminowe wykonanie zadania, 

należy podpisać aneks (jeśli zaszły nieprzewidziane okoliczności). Należy również wskazać 

nowy termin zakończenia realizacji zadania. W przypadku, gdy Radni podjęli Uchwałę 

Budżetową na 2024 rok, a więc Gmina Lubań posiadała środki na sfinansowanie realizacji 

przedmiotowych zadań, nie istniały przeszkody prawne, które uniemożliwiałyby podpisanie 



6 

 

aneksów. Radna wniosła o zarządzenie przerwy w celu zapoznania się z art. 455 prawa 

zamówień publicznych.  

Przewodnicząca przychyliła się do wniosku Radnej. Zarządzono przerwę. 

Wznowienie posiedzenia. 

Radna Małgorzata Jańczak zadała kolejne pytanie radcy prawnemu. Poinformowała, że 

zapoznała się z artykułami, o których przed przerwą wspominał mecenas. W art. 455 prawo 

zamówień publicznych (podpunkt 1 punkt 1) znajduje się następujący zapis: „Dopuszczalna 

jest zmiana umowy bez przeprowadzenia nowego postępowania o udzielenie zamówienia: 

1)niezależnie od wartości tej zmiany, o ile została przewidziana w ogłoszeniu o zamówieniu 

lub dokumentach zamówienia […]”. Radna wspomniała o umowie na realizację zadania 

„Modernizacja budynku szkolno – przedszkolnego w Kościelniku” – czy w tym konkretnym 

przypadku taka możliwość była przewidziana? Radca poinformował, że co do zasady zawierana 

umowa powinna przewidywać sytuację, w których może nastąpić zmiana terminu realizacji. 

Powinny one być wskazane konkretnie – wtedy nie zachodzą wątpliwości czy dana zmiana jest 

dopuszczalna. Art. 454-455 mówią o zmianach, które są istotne, kiedy są wymagane konkretne 

czynności i także o tym, że zmiany powinny być przewidziane w umowie. Należy mieć na 

uwadze jednak fakt, że nie zawarcie danej sytuacji w umowie, nie oznacza, że z jej powodu nie 

można zmienić terminu realizacji zadania. Radna zadała kolejne pytanie – skoro dana sytuacja 

nie została przewidziana w umowie, dlaczego w umowie gmina powołuje się na przepisy art. 

454-455 (wspomniane art. odnoszą się do sytuacji, które są przewidziane w umowie). Radca 

stwierdził, że nie da się przewidzieć w umowie wszystkich sytuacji, które mogą wystąpić 

podczas realizacji zadania czy też na budowie. Dlatego też przepis art. 455 mówi, że w 

szczególnych sytuacjach, kiedy zmiana nie jest przewidziana w umowie, możliwa jest zmiana 

terminu zakończenia realizacji zadania. Absurdem byłoby przewidzenie wszystkich sytuacji i 

wpisanie ich do umowy. Radna stwierdziła, że według niej w tym konkretnym przypadku 

(modernizacja budynku szkolno-przedszkolnego w Kościelniku) można było przewidzieć 

sytuację, która stanie na przeszkodzie w terminowym wykonaniu zadania. Zwróciła uwagę, że 

nie jest to odosobniony przypadek. Ta sama sytuacja dotyczy 11 innych zadań inwestycyjnych. 

Radca nadmienił, że istotne zmiany, o których mówi art. 455 prawa o zamówieniach 

publicznych są pojęciem bardzo szerokim i w szerokim zakresie analizowanym przez 

orzecznictwo. Zdaniem radcy przesunięcie terminu zakończenia realizacji zadania nie jest 

istotną zmianą. Należy mieć ponadto na uwadze fakt, że gmina posiadała w dn. 4 stycznia br. 

środki na realizację – doprowadzenie do końca przedmiotowych zadań. Z prawnego punktu 

widzenia nie ma przesłanek, aby wraz z nowym rokiem zaczynać od nowa procedurę 
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przetargową w celu realizacji zadań. Radna dodała, że umowa nie została przerwana – upłynął 

za to termin jej realizacji. Wspomniała, że niejednokrotnie zadania objęte umowami nie zostały 

nawet rozpoczęte. Radca nadmienił, że w tego rodzaju umowach określony termin realizacji 

zadań jest terminem umownym. Jeśli niedotrzymanie terminu jest winą wykonawcy – płaci on 

kary umowne. Dodatkowo w takiej sytuacji wykonawca musi zadeklarować inny termin 

realizacji zadania. Zamawiający może się na  to zgodzić lub nie. W tych konkretnych 

przypadkach zdanie radcy nie było sensu zaprzestać kontynuacji umów i zaczynać od początku 

procedurę przetargową – gmina posiadała  środki  a dalszą realizację zadań. Za każdym razem 

zamawiający ma prawo aneksować termin realizacji zadania. Główną rolę odgrywa w tym 

przypadku interes zamawiającego. Radna zadałą pytane – co w przypadku, gdy termin realizacji 

zadania upłynął 28 grudnia 2023 r., Uchwałę Budżetową na 2024 rok podjęto 3 stycznia 2024 

r., a aneks podpisano 4 grudnia 2024 r. z wsteczną datą. Radca odpowiedział, że aneks został 

zawarty z dniem 4 stycznia 2024 r. i określa nowy termin zakończenia realizacji zadania. Radca 

powołał się na opinię Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych (dostępną na stronie internetowej 

Urzędu) zgodnie z którą zawarcie aneksu już po terminie realizacji zadania, nie stanowi 

naruszenia prawa zamówień publicznych i jest to jak najbardziej dopuszczalne. Ważne, aby nie 

była to istotna zmiana, jak również okres od zakończenia terminu realizacji zadania do 

podpisania aneksu nie był zbyt długi.  

Zastępca Skarbnika odniosła się do wniosku Radnych, w którym zmniejszane są środki własne, 

kwoty na wynagrodzenia. Zauważyła, że w stosunku do roku poprzedniego rzeczywiście 

Radnym może się to wydawać dużą kwotą, lecz w ubiegłym roku wielu pracowników 

przebywało na zwolnieniach lekarskich, w tym roku przewidziany jest wzrost wynagrodzeń, 

należy mieć również na uwadze „jubilatki”. Wójt dodała także konieczność przeprowadzenia 

remontu budynku szkolno-przedszkolnego w Kościelniku – podczas prac okazało się, że 

niezbędny jest gruntowny remont. 

W celu zapoznania się wszystkich Radnych z wnioskiem Przewodnicząca zarządziła przerwę. 

Wznowienie posiedzenia. 

Radny Andrzej Usyk złożył wniosek w sprawie zarządzenia przerwy w posiedzeniu LXXXIX 

Sesji Rady Gminy Lubań do dn. 28 lutego 2024 r. do godz. 18:00. 

Radna Małgorzata Jańczak dodała, że podczas posiedzenia Komisji w dn. 26 lutego 2024 r . 

pracownik Urzędu poinformował Radnych, że kwota 136 tys. zł przeznaczona ma zostać na 

odnowienie sali gimnastycznej ponieważ wykonany został remont dachu na sali gimnastycznej. 

Na pytanie Radnej – kiedy wykonano remont dachu – padła odpowiedź – ok. 15 lat temu. 

Obecnie Radni dowiadują się, że niezbędne są również inne prace w zespole szkolno-
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przedszkolnym. Zwróciła uwagę, że jest brak komunikacji między pracownikami Urzędu i 

Radnymi.  

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie w sprawie zarządzenia 

przerwy w posiedzeniu LXXXIX Sesji Rady Gminy Lubań do dn. 28 lutego 2024 r. do godz. 

18:00.  

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 7 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” wniosek został przyjęty. 

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, 

Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk. 

Głosy „przeciw”: Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Kontynuacja posiedzenia w dniu 28 lutego 2024 r. o godz. 18:00 – w posiedzeniu uczestniczyło 

12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof Klimczyk, Leszek Woźniak. 

 

Kontynuowano punkt 4 porządku posiedzenia: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Radna złożyła autopoprawkę do wniosku Radnych 

złożonego podczas sesji w dniu wczorajszym (tj. 27 lutego br.): 

W  dziale 600, rozdz. 60016, § 4690 – wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 

20 tys. zł”, 

W dziale 750, rozdz. 75023, § 4010 – wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 

250 tys. zł, 

W dziale 750, rozdz. 75023, § 4210 – wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 20 

tys. zł”, 

W dziale 750, rozdz. 75023, § 4300 - wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 20 

tys. zł”, 

W dziale 750, rozdz. 75095, § 4210 - wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 

3500 zł, 

W dziale 900, rozdz. 90004, § 4210 - wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 10 

tys. zł, 
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W dziale 900. rozdz. 90015, § 4300 - wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 30 

tys. zł, 

W dziale 900, rozdz. 90095, § 4300 - wykreślenie zapisu „Zmniejszenie wydatków o kwotę 15 

tys. zł. 

Następnie Radna odczytała dalszą część złożonego – poprawionego wniosku do uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok (zał. nr 5 do protokołu). 

Po odczytaniu wniosku przez Radną Przewodnicząca zarządziła 10 minut przerwy w celu 

wprowadzenia poprawionego wniosku do systemu.. 

Wznowienie posiedzenia.  

Głos zabrała Wójt Gminy Lubań, która poinformowała, że nie zgadza się na wprowadzone 

zmiany. 

Radna Małgorzata Jańczak dodała, że przeanalizowała sprawozdania Rbnds i Rbpdp 

(nadwyżka, deficyt w sprawozdaniu rocznym), zauważyła, że nadwyżka budżetowa i wolne 

środki z poprzednich lat to kwota w granicach 7 mln zł. Według Radnej znajdą się środki 

niezbędne do pokrycia prac remontowych w budynku szkolno-przedszkolnym w Kościelniku. 

Wójt stwierdziła, że te środki powinniśmy zatrzymać, aby nie brać kredytu i aby mieć na wkład 

własny do udziału w programach po uruchomieniu KPO. Wójt dodała, że Gmina jest w 

posiadaniu opinii Sanepidu, z której wynika, że w przypadku barku remontu przedszkola do 

kwietnia, zostanie ono zamknięte. Rana zauważyła, że informację o tej opinii Wójt przekazuje 

Radnym dopiero podczas sesji. Wspomniała, że nie ma współpracy pomiędzy organem 

wykonawczym a uchwałodawczym. Nadmieniła ponadto, że organ wykonawczy nie może 

samodzielnie podejmować decyzji, to Rada ukierunkowuje działania organu wykonawczego.  

Wobec braku kolejnych uwag i wniosków, Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Zarządzono głosowanie w sprawie autopoprawki nr 1 Wójta Gminy Lubań. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 10 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosami 

„wstrzymującymi się” autopoprawka została przyjęta. 

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, 

Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Angelika Zioła, Renata 

Żołędziewska. 
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Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: Małgorzata Jańczak, Andrzej Usyk. 

Z przyczyn technicznych zarządzono 5 minut przerwy. 

Wznowienie posiedzenia.  

Głosowanie w sprawie wniosku do budżetu Gminy Lubań na 2024 rok wraz z autopoprawką.  

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 8 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” wniosek został przyjęty. 

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof 

Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk. 

Głosy „przeciw”: Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. (z przegłosowanymi zmianami 

i  z  dostosowaniem zapisów w uchwale i załącznikach). 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosami 

„wstrzymującymi się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof 

Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk. 

Głosy „przeciw”: Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubań na 

lata 2024-2032. 

Sekretarz przypomniała o dostosowaniu zapisów uchwały do autopoprawek Wójta Gminy 

Lubań oraz przegłosowanego wniosku Radnych.  
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Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubań na lata 2024-2032. (z dostosowaniem do 

zapisów do uchwały budżetowej na 2024 r.) 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 8 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 4 głosami 

„wstrzymującymi się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, 

Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Angelika Zioła, Renata 

Żołędziewska. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu 

dotacji celowej z budżetu Gminy Lubań na dofinansowanie wymiany indywidualnych 

urządzeń grzewczych na nowe, ograniczające emisję zanieczyszczeń powietrza na terenie 

Gminy Lubań. 

Przewodnicząca poinformowała, że podczas posiedzenia Komisji złożony został wniosek, w 

związku z czym należy go również przegłosować podczas sesji. 

Zarządzono głosowanie o przywrócenie zapisu paragrafu 2, ust. 1 pkt 3: „kominków i kuchni 

węglowych, pod warunkiem, że nie są one podstawowym źródłem ciepła w lokalu”. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” wniosek został przyjęty. 

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, 

Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, Angelika 

Zioła, Renata Żołędziewska. 



12 

 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: Kazimierz Cwynar. 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu i rozliczaniu dotacji celowej z budżetu 

Gminy Lubań na dofinansowanie wymiany indywidualnych urządzeń grzewczych na nowe, 

ograniczające emisję zanieczyszczeń powietrza na terenie Gminy Lubań. (ze zmianami). 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących się” uchwała zostałą podjęta. 

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, 

Andrzej Usyk, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

z dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony 

do 3 lat. 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

wstrzymujących się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za:”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, 

Andrzej Usyk, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości.  

 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

wstrzymujących się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, 

Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Sołeckiej Strategii Rozwoju 

Wsi Henryków Lubański w Gminie Lubań. 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

wstrzymujących się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, 

Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia zawiadomienia do rzecznika dyscypliny finansów 

publicznych. 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  
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W wyniku głosowania jawnego 9 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i braku głosów 

wstrzymujących się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, 

Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk. 

Głosy „przeciw”: Kazimierz Cwynar, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia zawiadomienia do rzecznika dyscypliny finansów 

publicznych. 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 8 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 1 głosie 

wstrzymującym się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Ryszard Leszczyński, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, 

Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk 

Głosy „przeciw”: Kazimierz Cwynar, Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „wstrzymujące się”: Marian Kaleta. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubań w 2024 roku”.  

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

wstrzymujących się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, 

Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 

Lubań na lata 2025-2035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. Zarządzono głosowanie uchwały. 

W głosowaniu uczestniczyło 12 Radnych. Nieobecni: Aleksandra Chomicz, Krzysztof 

Klimczyk, Leszek Woźniak.  

W wyniku głosowania jawnego 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i 

wstrzymujących się” uchwała została podjęta.  

Głosy „za”: Kazimierz Cwynar, Małgorzata Jańczak, Marian Kaleta, Ryszard Leszczyński, 

Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, Bartosz Szydlak, Teresa Trefler, Andrzej Usyk, 

Angelika Zioła, Renata Żołędziewska. 

Głosy „przeciw”: brak. 

Głosy „wstrzymujące się”: brak. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składów osobowych stałych Komisji Rady 

Gminy Lubań. 

Z powodu braku zgłoszonych kandydatur uchwały nie poddano pod głosowanie.  

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubań: 

a) zgłoszenie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubań, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) głosowanie, 

d) ogłoszenie wyników przez Komisję Skrutacyjną. 

 

a) zgłoszenie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubań 

 

Nie zgłoszono kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubań. Uchwała nie 

została poddana pod głosowanie. 

Ad. 16. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że w dn. 8 lutego 2024 r. wpłynęło zapytanie Radnego 

Bartosza Szydlaka dotyczące udostępniania dokumentów urzędowych na portalu Facebook. 

Wójt udzielił odpowiedzi pismem z dnia 26 lutego 2024 r. 
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Ad. 17. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca zamknęła posiedzenie LXXXIX 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań – godz. 19:17. Na tym protokół zakończono. 

 

Protokolant                                                               Przewodnicząca Rady Gminy Lubań 

Marta Kaba                                                                                 Teresa Trefler 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


